
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 30 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 13. maj 2025. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Larsen (KF). 

 

Spørgsmål nr. 30:  

”Vil ministeren uddybe følgende afsnit i bemærkningerne: ”Lovforslagets del om 

etablering af Ét Kontaktpunkt medfører i sig selv ingen økonomiske konsekvenser og 

implementeringskonsekvenser for det offentlige, idet der ikke i kraft af lovforslaget i 

sig etableres nye processer eller myndigheder.”? ” 

 

Svar: 

Lovforslaget medfører i sig selv ingen økonomiske konsekvenser. Udviklingen af Ét 

kontaktpunkt og den nationale analyseplatform finansieres af en bevilling fra Novo 

Nordisk Fonden på op til 200 mio. kr. og afholdes i øvrigt inden for eksisterende 

rammer i Sundhedsdatastyrelsen og regionerne.   

 

Driften af Ét kontaktpunkt og analyseplatformen, når disse sættes i drift, vil være 

finansieret inden for rammerne af reglerne for indtægtsdækket virksomhed, hvilket 

vil sige, at det finansieres af brugerbetaling i kraft af gebyrer for sagsbehandlingen.  

 

Indenrigs- og Sundhedsministeriet forventer et niveau af brugerbetaling, der svarer 

til, hvad der i dag betales i Sundhedsdatastyrelsens forskerservice og i Danmarks 

Statistik.  
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